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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XI/19 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 09 sierpnia 2019r. 
 
 
Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 13   wg listy obecności 
stanowiącej załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do 
godz. 12.15.     
 
Nieobecny : 

1. Jolanta Maślejak, 
2. Andrzej Rapior 

 
                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 
2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
4.  Kazimierz Bogucki – Starosta Górowski 
5. Grzegorz Kordiak – Wicestarosta Górowski, 
6. Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza, 
 

 
7.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
W sesji uczestniczyło 51 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XI sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  

zwrócił się  do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  

stwierdził prawomocność obrad. Przewodniczący obrad  powitał  zaproszonych gości  

a po raz pierwszy Pana Sylwestra Topolskiego Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji   w Wąsoszu oraz przedstawicieli mediów. 

Następnie nadmienił ,że przed sesją  p. Burmistrz wystąpił z wnioskiem o 

wprowadzenie do proponowanego porządku obrad projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr VII/41/19 RM Wąsosza w sprawie zasad korzystania ze zbiorników 

wodnych będących własnością gminy Wąsosz. 
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Pan Burmistrz zabrał głos i uzasadnił swój wniosek informując , że uchwała ta 

pojawiła się dlatego ,że w uchwalonej wcześniejszej uchwale wkradł się błędny zapis  

dotyczący parkowania pojazdów  od linii brzegowej było 150 m a powinno być 15 

metrów. 

Ad 2. Głosowanie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

„Projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/41/19 Rady Miejskiej Wąsosza  w 

sprawie zasad korzystania ze zbiorników wodnych 

Przewodniczący poddał pod głosowanie Rady wniosek Burmistrza . 

Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za”  wprowadziła do proponowanego porządku 

obrad punkt  jako punkt 17 ” Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/41/19 

Rady Miejskiej Wąsosza  w sprawie zasad korzystania ze zbiorników wodnych. 

Innych zmian  do porządku radni nie zgłosili. 

                                                       Wykaz głosowania  zał. nr 4 

 
Ad 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XI sesji po wprowadzeniu 
dodatkowego punktu. 
Rada jednomyślnie 13 głosami „za” przyjęła porządek obrad. 
 
 
                                                         Wykaz głosowania zał. nr  5 
 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Głosowanie wniosku Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowego punktu. 
3. Przyjęcie porządku obrad XI sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
6. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/60/19 Rady Miejskiej 

Wąsosza z dnia 18 czerwca 2019r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych . 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa i rady sołeckiej 
w Sułowie Wielkim. 
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9.  Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego założenia 
i prowadzenia przez Powiat Górowski publicznego przedszkola specjalnego 
w Wąsoszu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych od dnia 1 września 2019 r. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej zasady udzielania i rozmiar obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli . 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej regulamin wynagradzania nauczycieli. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydata na 

ławnika. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika SZBGKiM 

dotyczącej pobierania opłat za (wykup) miejsc na cmentarzu w Wąsoszu. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Burmistrzowi Wąsosza jednorazowej 

odprawy w związku z przejściem na rentę z tytułu niezdolności do pracy. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2019r. 
17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/41/19 Rady Miejskiej Wąsosza  

w sprawie zasad korzystania ze zbiorników wodnych. 
18. Informacje Przewodniczącego Rady. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie sesji. 

                                                                                                                                                   

 
Ad 4.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
W pierwszej kolejności Pan Przewodniczący Rady odczytał  złożone wcześniej 
interpelacje:  
-Radnej Ewy Dąbek  w sprawie  dwóch punków świetlnych na drodze wewnętrznej nr  
536 w Wąsoszu 
-Radnego Tomasza Skibniewskiego w sprawie zorganizowania przejścia dla 
pieszych w okolicy skrzyżowania ul. Rzemieślniczej i ul. 1-go Maja w Wąsoszu . 
 
Następnie Radny Chorostkowski Jacek złożył  interpelacje: 
 
 Do Przewodniczącego: 
-Proces rozpatrywania  petycji  złożonej  przez mieszkańców Świniar i Borowna  
został przeprowadzony z naruszeniem prawa. Można to zrozumieć jako objaw walki 
politycznej  gdzie dobro mieszkańców nie ma znaczenia . 
-Proces  rozpatrywania   wniosku mieszkańców w sprawie poprawienia jakości wody 
odbył się bez udziału stron, a w formie nagonki i presji .Czemu ma to służyć ? 
- Proces udzielania odpowiedzi w punkcie interpelacje  jest chronicznie łamaniem 
ustawy z dnia 11 stycznia z 2018r o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia 
udziału obywateli w procesie wybierania , funkcjonowania i kontroli niektórych 
organów publicznych czemu ma to służyć ? 
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał odpowiedzi na interpelacje  : 
- radnej Dąbek odnośnie zamontowania dwóch punktów oświetlenia ulicznego przy 
drodze wewnętrznej nr 536 w Wąsoszu  , 
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- przekazanie do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad   interpelacji 
radnego Tomasza Skibniewskiego w sprawie utworzenia przejścia dla pieszych w 
pobliżu skrzyżowania  ul. 1-go Maja i Rzemieślniczej, 
-radnego Jacka Chorostkowskiego w sprawie zamontowania oczyszczalni przy 
świetlicy wiejskiej w Wiklinie, 
- odpowiedź Komendy Powiatowej Policji  w sprawie  zamontowania progów 
zwalniających na drodze w Kamieniu  Górowskim 
- odpowiedź Burmistrza Wąsosza dla radnego  J.Chorostkowskiego  w sprawie 
środków Funduszu Dróg Samorządowych  na drogę Świniary-Borowna. 
 
 
Ad 5 . Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z X sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 18 czerwca 2019r. został 
przyjęty jednomyślnie 13 głosami „za”. 
 
                                                               
 Przerwa  5 min. techniczna w związku z awarią  oprogramowania. 
                                                                    Wykaz głosowania zał. nr 6. 
 
Ad 6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza  na wstępnie podziękował Pani Halinie 
Mielnik za pracę w gminie Wąsosz powiedział „, za długoletnią pracę jako Dyrektor 
Publicznej Szkoły Podstawowej, następnie za pełnienie funkcji Dyrektora Gimnazjum 
a ostatnio Dyrektora  Niepublicznego Liceum Ogólnokształcącego . Dziękuję 
serdecznie  w imieniu swoim oraz Rady Miejskiej Wąsosza  , mieszkańców gminy 
oraz uczniów za tyle dobrych lat pracy  i myślę ,że pani będzie je miło wspominała”.  
Burmistrz wręczył bukiet kwiatów. 
Następnie podziękowania złożyli dyrektorzy szkół. Dziękowali „za współpracę, za 
dobrą aurę, którą roztaczałaś wokół siebie, za uczynność, za  umiejętność dzielenia 
się bogatą wiedzą i doświadczeniem w dziedzinie edukacji . Jesteś jedyną osobą w 
gminie Wąsosz, która przepracowała tak długo na stanowisku dyrektora i poziom 
edukacji był wysoki i na pewno zapiszesz się w kartach historii. Życzymy ci dużo 
zdrowia, spokoju  i znalezienia kolejnej pasji. Wiemy ,że to czego się podejmowałaś 
robiłaś bardzo perfekcyjnie i za to Ci  serdecznie dziękujemy” 
 
Pani Halina Mielnik- Dyrektor Liceum Ogólnokształcącego w Wąsoszu. „Kończę 
pracę zawodową bo przepracowałam tutaj 33 lata i może 2.500 absolwentów 
przeszło przez moje ręce z czego jestem bardzo dumna.  Przez 28 lat pełniłam 
funkcję dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej, później Gimnazjum .Rok temu 
podjęłam się trudnej roli tworzenia liceum  niepublicznego w Wąsoszu. Nie bałam się 
nigdy wyzwań i starałam się pracować jak najlepiej . Tworzenie Liceum w Wąsoszu  
w nowej formie polegało na rozpoczęciu wszystkich spraw organizacyjnych , a 
borykaliśmy się ze sprawami finansowymi , ale udało się i na koniec zostawiłam 
6.000 zł na koncie rady rodziców. 
26 lipca 2019r odbył się konkurs na stanowisko Zespołu Szkół w Wąsoszu lecz nie 
zdobyłam odpowiedniej liczby głosów, która dałaby mi szansę  pracy w tej nowej 
formie . Przyjmuje z pokorą wynik  konkursu, chociaż nie jest dla mnie 
satysfakcjonujący , a komisja konkursowa nisko oceniła mają pracę na 11 osób 
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otrzymałam 3 głosy . Pozostaje nadal mieszkańcem Wąsosza  mam trochę energii 
może coś jeszcze zrobię, na razie zamierzam z pokorą odejść  Bardzo dziękuję 
państwu za te podziękowania. Jestem zaskoczona tym pożegnaniem”. 
 
Następnie zabrał głos p. Kazimierz Bogucki – Starosta Górowski stwierdził ,że też 
jest zaskoczony i zupełnie nie przygotowany na pożegnanie tak długoletniego 
pracownika, ale podziękował p. H.  Mielnik za  tak ogromną pracę na rzecz gminy 
Wąsosz. Życzył wszystkiego dobrego, wierzył że p. Mielnik znajdzie  dla siebie pasję. 
 
 
Następnie Burmistrz przedstawił informację o działalności okresie od 18 czerwca  do 
9 sierpnia  2019r. W tym okresie wydano 15 Zarządzeń . 
 
                                                                        Informacja to zał. nr 7 do protokołu. 

Dodatkowe informacje dotyczą: 

Burmistrz poinformował, że  12 lipca 2019r spotkał się w PKP odnośnie przejęcia  

przez gminę  terenów po byłej linii kolejowej, ale sprawa się przeciąga . Próbujemy 

dotrzeć do osób w Warszawie by doprowadzić  tą sprawę do końca . Mamy już 

zrobiona inwentaryzacja mam nadzieję ,że w najbliższym czasie uda się nam to 

sfinalizować. 

Dnia 1 sierpnia  b.r. spotkał się z przedstawicielami Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

który się utworzył na terenie gminy, który zamierza bardzo intensywnie działać. 

Ponadto odbył spotkanie w Starostwie  Powiatowym zorganizowanym przez p. 

Starostę  gdzie co miesiąc mają być organizowane spotkania z wszystkimi 

przedstawicielami samorządów w powiecie górowskim. 

Ostatnia informacja Burmistrza dotyczyła wyboru przez Radę Nadzorczą  p. 

Sylwestra Topolskiego   na stanowisko Prezesa Zarządu Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Wąsoszu. 

Ad 7 . Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/60/19 Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 18 czerwca 2019r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych . 
 
Pan Przewodniczący Rady  udzielił głosu p. Marcinowi Kozińskiemu ,który omówił 
projekt uchwały informując ,że na poprzedniej sesji była podjęta  uchwała w sprawie 
przystanków komunikacyjnych ale  Nadzór Wojewody  badający tą uchwałę 
sugerował zmiany w  uchwale Nr X/60/19 z dnia 18 czerwca 2019. Nadzór uznał ,że 
w załączniku do uchwały winny być uwzględnione tylko te przystanki ,które są 
usytuowane przy drogach gminnych. Nadzór zasugerował również wykreślenie 
trzech zapisów, które są uregulowane w ustawie a więc nie powinny być powielane w 
uchwale. W związku z tym taki projekt uchwały przygotowano i przedkłada się do 
uchwalenia Radzie. 
 
Komisja  Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego wyraziła pozytywną opinię do 
tego projektu. 
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Dyskusji nie było. 
 
Następnie Przewodniczący   odczytał projekt uchwały  i poddał  projekt uchwały pod  
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych 
Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę 13  głosami „za” ,0 „przeciw”  0 
wstrzymujący się „ Nr XI/ 70 /19 w sprawie zmiany uchwały Nr X/60/19 Rady 
Miejskiej Wąsosza z dnia 18 czerwca 2019r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych . 
 
                         
.                                                Protokół z głosowania  zał. 8. 

                                                 Uchwała Nr X /70/19 to zał. nr  9 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa i rady sołeckiej 
w Sułowie Wielkim. 
 
Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały . Poinformował ,że sołtys i 

rada sołecka złożyli rezygnację z pełnionych funkcji . Zaproponował  termin na wybór  

nowego sołtysa  i rady sołeckiej  w dniu 26 sierpnia 2019r o godz. 18.00 w świetlicy  

wiejskiej w Sułowie Wielkim i na przewodniczącą zebrania zaproponował radną 

Agnieszkę Smektała . 

Radni nie wnieśli uwag. 

Dyskusji nie było. 

Następnie  poddał projekt uchwały pod głosowanie Rady .  

                                                        Protokół  z głosowania to  zał. do protokołu 10 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  13 głosami „za  uchwałę Nr XI/71/19 w sprawie 
zarządzenia wyboru sołtysa i rady sołeckiej w Sułowie Wielkim. 
  

                                                   Uchwała Nr XI/71`/19 stanowi zał. do protokołu 11 

 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 

założenia i prowadzenia przez Powiat Górowski publicznego przedszkola 

specjalnego w Wąsoszu. 

 

Pan Burmistrz  przedstawił projekt uchwały. Poinformował ,że zgodnie z 

wcześniejszymi ustaleniami pomiędzy Starostą, a gminą Wąsosz w sprawie   

założenia od 1 września 2021r Przedszkola Specjalnego w Wąsoszu  postanowiono 
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podpisać porozumienie w tej sprawie. W przedszkolu będą uczęszczały dzieci  , które 

nigdy nie będą w naszych przedszkolach. W związku z tym przygotowany został 

projekt uchwały w tej sprawie . 

Opinia Komisji Oświaty ,Kultury, Zdrowia ,Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady :  

                                             Protokół  z głosowania to  zał. do protokołu 12 

. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za” Uchwałę Nr 

XI/72/19 w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego założenia 

i prowadzenia przez Powiat Górowski publicznego przedszkola specjalnego 

w Wąsoszu. 

                                           Uchwała Nr XI/72/19 stanowi zał. do protokołu 13 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
podstawowych  prowadzonych przez Gminę Wąsosz oraz określenia granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r. 
 
Projekt uchwały przedstawiła p. Krystyna Szwed- Mrówka insp. ds. oświaty UM. 
Poinformowała ,że przedłożony projekt uchwały jest końcowym efektem reformy 
oświatowej  gdzie tworzy się ośmioletni program szkoły podstawowej a zamyka etap 
gimnazjum. Przygotowany projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Kuratora Oświaty we Wrocławiu w dniu 8 lipca. 2019r.  
 
Pani  Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,Kultury, Zdrowia ,Sportu i 
Opieki Społecznej  poinformowała ,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  
pozytywna. 
 
Dyskusji nie było 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XI/73/19 w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r. 

 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 14 
                                                       Uchwała Nr XI/73/19 to zał. nr 15 
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Ad 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania i 
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz przyznawania zwolnień z 
obowiązku realizacji zajęć nauczycielom zajmującym stanowiska kierownicze w 
szkołach i przedszkolach, oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art.42 ust.3 ustawy z 
dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela.. 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu p. K. Szwed -Mrówka  insp ds.UM Wąsosza, która 
omówiła projekt stwierdzając ,że przygotowany i przedłożony projekt uchwały jest 
zmianą do pierwotnych istniejących zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli . W proponowanej 
uchwale wprowadzamy zmiany obniżenia  pensum dla dyrektora Przedszkola 
Samorządowego w Wąsoszu. Pierwotnie  obniżenie pensum było 15 godzin obecnie 
proponuje się 20 godzin. Propozycja tej obniżki jest podyktowana tym, że powstał 
Klub Dziecięcy którego dyrektorem  również jest obecna dyrektor Przedszkola. W tej 
uchwale  wprowadzone są nowe zapisy , które niejako porządkują wprowadzone 
zmiany wynikające z połączenia PSP i Liceum Ogólnokształcącego  w Zespół Szkół. 
Pojawia się funkcja dyrektora  Zespołu Szkół , który będzie całkowicie zwolnienie z 
obowiązku realizacji zajęć . Ponadto porządkujemy pensum pedagoga ,logopedy, 
nauczyciela wspomagającego i pensum ich będzie wynosić 22 godziny . 
Profilaktycznie przyjmujemy pensum  w wysokości 22 godzin dla psychologa, którego 
na dzisiaj nie zatrudnia się. 
 
Pani  Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,Kultury, Zdrowia ,Sportu i 
Opieki Społecznej  poinformowała ,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  
pozytywna. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XI/74/19 zmieniającą uchwałę  dotycząca zasad 
udzielania rozmiaru i obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczycieli . 
                                                    Protokół z głosowania to zał. 16 
                                                    Uchwała Nr XI/74/19 to zał. nr 17 

Ad 12 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Wąsosza nr 
XXXV/217/09 z dnia 27 października 2009 r. w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu podległych 
Gminie Wąsosz określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy, a także szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
nagród i niektórych innych składników wynagrodzenia, a także dodatku 
mieszkaniowego. 
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Projekt uchwały przedstawiła p. K.Szwed-Mrówka  insp.ds. Oświaty UM , która 
poinformowała ,że przedłożony projekt  uchwały wprowadza zmiany do 
obowiązującego  regulaminu wynagradzania nauczycieli. Zmiana podyktowana jest 
tym ,że powstało stanowisko dyrektora Zespołu Szkół oraz powstało stanowisko 
Wicedyrektora Szkoły w Czarnoborsku gdzie powstało 12 oddziałów i jest to wymóg 
ustawowy. 

Pani  Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji Oświaty ,Kultury, Zdrowia ,Sportu i 
Opieki Społecznej  poinformowała ,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  
pozytywna. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XI/75/19 zmiany uchwały Rady Miejskiej 
Wąsosza nr XXXV/217/09 z dnia 27 października 2009 r. w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu podległych 
Gminie Wąsosz określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za 
warunki pracy, a także szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
nagród i niektórych innych składników wynagrodzenia, a także dodatku 
mieszkaniowego /Dz. Urz. Woj. Dolnośląskiego z 2009 r., nr 208, poz. 3812/. 
 
                                                    Protokół z głosowania to zał. nr 18 
                                                    Uchwała Nr XI/75/19 to zał. nr 19 
 
Przerwa 10 min. Od 11.06  do 11.22 
 

Ad 13.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydata 
na ławnika. 

 
Ten projekt uchwały omówił  p. Przewodniczący Rady , który stwierdził ,że przed 
wyborem kandydata na ławnika do Sądów powszechnych , Rada winna wybrać 
zespół opiniujący, którego celem jest przeprowadzenie procedury opiniującej .  W 
skład tego zespołu zaproponował radną  Jolantę Maślejak , Marcina Kozińskiego i 
Dariusza Ptak , którzy wyrazili zgodę. 
 
Dyskusji nie było . 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 11 głosami „za” ,1 „przeciw”  ,1 
„wstrzymującym” uchwałę w sprawie powołania zespołu opiniującego 
kandydata na ławnika. 
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                                                 Protokół z głosowania to zał. 20 
                                                 Uchwała Nr XI/76/19 to zał. 21  
 
 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika SZBGKiM 
dotyczącej pobierania opłat za (wykup) miejsc na cmentarzu w Wąsoszu 

Przewodniczący rady  poinformował, że dnia 10 lipca 2019r. wpłynęła skarga na 
działalność Samorządowego Zakładu Budżetowego Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Wąsoszu dotycząca pobierania opłat za (wykup) miejsc na 
cmentarzu w Wąsoszu. Zgodnie z art 229 pkt 3 Kodeksu Postępowania 
Administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia skargi na działalność 
kierowników jednostek organizacyjnych gminy jest rada gminy. 
                                                                  Skarga to zał. nr 22 
W pierwszej kolejności skarga została skierowana do Komisji Skarg ,Wniosków i 
Petycji celem przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego i zbadania zasadności 
zarzutów. 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do  Przewodniczącej Komisji  Skarg, 
Wniosków i Petycji o przedstawienie stanowiska komisji. 

Pani Ewa Golba poinformowała , że dnia 10 lipca 2019r. Komisja wystąpiła pisemnie 
do Kierownika SZBGKiM o udzielenie odpowiedzi na zarzuty podnoszone przez 
skarżącego , przedłożenia całej dokumentacji w tej sprawie oraz udzielenia 
wyjaśnień. Komisja Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 15 lipca i 7 
sierpnia 2019r. zapoznała się z dokumentacją w tej sprawie i wysłuchała wyjaśnień 
kierownika zakładu . 
Komisja ustaliła co następuje : 
Zgodnie z § 2 lit. f statutu Samorządowy Zakład Budżetowy Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej prowadzi działania w zakresie zarządzania cmentarzami. 
SZBGKiM w Wąsoszu prowadzi zarząd cmentarza zgodnie z umową zawartą w dniu 
02 stycznia 2019r. która obowiązuje do dnia 31 grudnia 2019r. Zadania wynikające z 
tej umowy zakład zobowiązany jest realizować zgodnie z zasadami określonymi w 
ustawie o cmentarzach i chowaniu zmarłych. Zakład z zebranych opłat realizuje 
zadania w zakresie utrzymania porządku poprzez koszenie terenów zielonych na 
cmentarzu, wywozu nieczystości, wycinki drzew i obcinanie gałęzi, sprzątania alejek, 
opryski, malowanie ołtarza odmulanie rowów odwadniających, ubezpieczenie i 
wynagrodzenia pracowników pracujących na cmentarzu. 
W umowie określone są stawki opłat za poszczególne czynności związane z 
pochówkiem zmarłego w tym również uwzględniona jest stawka za miejsce na 
cmentarzu na okres 20 lat i zgodnie z tym zapisem zakład pobiera opłaty. Pobierane 
opłaty w każdym przypadku są fakturowane, a faktura wystawiana jest nabywcy. 
Zakład prowadzi pełną ewidencję księgową w 
tym zakresie .Ponadto prowadzony jest odrębny rejestr opłacanych miejsc na 20 lat 
na cmentarzu. Jest to podyktowane krótkim okresem przechowywania faktur, a 
jednocześnie zabezpieczeniem interesów mieszkańców, którzy uiścili opłaty na 
dłuższy okres. Na podstawie przedłożonych dokumentów Komisja nie stwierdziła 
nieprawidłowości . 
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Komisja Skarg Wniosków i Petycji pragnie podkreślić ,że pochyliła się nad 
rozpatrzeniem skargi pomimo tego, że skarżący podany z imienia i nazwiska oraz 
adresu zamieszkania nie istnieje. 
Reasumując Komisja uznaje skargę za bezzasadną i wnosi do Rady o podjęcie 
stosownej uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały uznający skargę za bezzasadną  i 
poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”, 0 „wstrzymującym” 
uchwałę  Nr XI/77/19 w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika SZBGKiM 
dotyczącej pobierania opłat za (wykup) miejsc na cmentarzu w Wąsoszu. 

 

                                                           Protokół z głosowania  to zał. 23, 
                                                           Uchwała Nr X/63/19 to zał.24  
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Burmistrzowi Wąsosza 
jednorazowej odprawy w związku z przejściem na rentę z tytułu niezdolności 
do pracy. 
 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Marcin Koziński. Jest to  sytuacja, 
bardzo  skomplikowana i precedensowa która zdarza się bardzo rzadko. Przyznanie 
odprawy rentowej wynika z ustawy o pracownikach samorządowych, która daje 
szereg uprawnień  dla pracowników samorządowych .  Burmistrzowi przysługuje 
odprawa  z tytułu zakończenia pełnienia funkcji Burmistrza oraz przysługuje również 
odprawa z tytułu przejścia na rentę lub emeryturę . Rzecz dotyczy poprzedniego 
Burmistrza Zbigniewa Stuczyka, który na zakończenie kadencji odebrał odprawę z 
tytułu zakończenia  pełnienia funkcji Burmistrza. W przypadku Burmistrza jego 
wynagrodzenie  uchwala Rada . Burmistrz Stuczyk pracował od 1998r do 2019r. 
Ponadto Burmistrz zachorował i przebywał na zwolnieniu lekarskim w trakcie którego  
nabył prawo do renty. Odprawa rentowa związana jest z chorobą która mogłaby 
nastąpić w trakcie kadencji. 13 czerwca 2019r pan Stuczyk  wniósł o wypłatę 
odprawy rentowej. Przedłożył szereg dokumentów w tym decyzję ZUS o przyznaniu 
renty i w związku z tym przystąpiono do analizy tych dokumentów czy ta odprawa 
rentowa przysługuje do wypłaty czy też nie . Zasada jest taka ,że odprawę rentową 
można wypłacić jeżeli  przejście na rentę jest związane z pracą zawodową .Nasza 
analiza wykazała ,że tak  w pełni jest związane z pracą zawodową  a więc  odprawa 
rentowa jest dozwolona a nawet obowiązkowa. Na posiedzeniu Komisji mieliśmy 
pewne wątpliwości ,które zostały przekazane , ale po posiedzeniu Komisji poprosiłem 
o dodatkowe dokumenty , które zostały przedłożone w związku z tym to uzasadnienie 
które radni otrzymali jest w tym momencie nieaktualne , a obowiązuje pierwotna 
wersja uzasadnienia. Odprawa jest uzasadniona a wysokość tej odprawy wylicza się 
na podstawie stażu pracy ogółem przepracowanego , a więc staż p. Stuczyka wynosi 
ponad 20 lat więc wysokość odprawy rentowej wylicza się wg najwyższych stawek tj.   
sześciokrotność miesięcznego  wynagrodzenia obliczany jak ekwiwalent za urlop 
wypoczynkowy. Dlaczego Rada to uchwala ponieważ to Rada określa wysokość 
wynagrodzenia burmistrza  i w tym przypadku również Rada jest jedynym organem 
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do tego by ustalić  wysokość tej odprawy ponieważ zainteresowany nie jest już w 
stosunku pracy. 
 
Stolicki Wiesław – Przewodniczący Rady – jaka jest wysokość tej odprawy ? 
 
Sekretarz Gminy – tą wysokość jesteśmy w stanie określić bardzo dokładnie po 
podjęciu uchwały przez Radę , ale szacujemy tą wysokość na kwotę około 70.000 zł 
 
Dyskusji nie było: 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 9 głosami „za” ,1 „przeciw”, 3 „wstrzymującym 
się” uchwałę  Nr XI/78/19 w sprawie ustalenia Burmistrzowi Wąsosza 
jednorazowej odprawy w związku z przejściem na rentę z tytułu niezdolności 
do pracy. 
                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 25 

                                                        Uchwała Nr XI/78/19 to zał. 26 

Ad 16.  Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2019r 
 
Pan Przewodniczący Rady  udzielił głosu p. Jadwidze Rodzewicz – skarbnik gminy 
która omówiła proponowane zmiany  budżetu . Proponujemy zmiany budżetu po 
stronie dochodów i wydatków  o kwotę 224.166 zł, a zmiany podatkowane są 
zwiększeniem dotacji  na program rządowy „aktywna tablica „ z przeznaczeniem na 
nasze trzy szkoły  i po stronie dochodów wprowadzamy kwotę 42.000 zł  , a po 
stronie wydatków  50.400,zł .Otrzymaliśmy również  dotacje  w kwocie 10.190 zł na 
konserwacje rowu melioracyjnego  w Kamieniu Górowskim  oraz dotacje w kwocie 
147.000 zł  na drogę dojazdową do gruntów rolnych Gola Wąsoska -Górka Wąsoska 
i dotację na  II kwartał 2019 jako dodatki energetyczne  w kwocie 136 zł ( dotacja dla 
dwóch osób) W dochodach  wprowadzamy do dochodów własnych z  tytułu wpływów 
z opłat za wieczyste użytkowanie gruntów , dzierżaw oraz odsetek bankowych i 
odsetek od zaległości podatkowych oraz zwrotu za zniszczone podręczniki. Po 
stronie wydatków proponuje się zwiększenia  w oświacie na dowozy uczniów do 
szkół w kwocie 200.000 zł , na realizacje programu „Pozytywna edukacja „ , 
wprowadzamy środki na wykonanie ekspertyzy dotyczącej odpadów komunalnych 
oraz na pokrycie kosztów wykonania ogrodzenia i bramy wjazdowej  na stadionie w 
Wąsoszu. Środki  które brakują na te zadania przesuwamy z innych działów i 
rozdziałów . 
 
Następnie radna Renata Czaja – poinformowała ,że Komisja Budżetu ,Inwestycji i 
Mienia Komunalnego   wyraziła pozytywną opinie do przedstawionego projektu 
uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
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Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XI/79/19  w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r 
                                                  Protokół z głosowania to zał. 27, 
                                                  Uchwała Nr XI/79/19 to zał.28 
 
Ad 17  Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/41/19 Rady Miejskiej 

Wąsosza  w sprawie zasad korzystania ze zbiorników wodnych. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały ponieważ uzasadnienie jej podjęcia 

przedstawił Burmistrz przy uchwalaniu porządku obrad i poddał pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XI/80/19  zmieniającej uchwałę Nr VII/41/19 Rady 
Miejskiej Wąsosza  w sprawie zasad korzystania ze zbiorników wodnych. 
 
                                                                   Protokół z głosowania 29 
                                                                   Uchwała Nr XI/80/19 to zał. nr 30 
Ad 18. Informacje Przewodniczącego Rady. 
 

Przewodniczący Rady  poinformował, że do 15 września  2019r. należy składać w 

Urzędzie  wnioski do projektu budżetu gminy Wąsosz na 2020 r. 

 
Ad 19.Wolne głosy i wnioski. 
 

Pan Eryk Aleksandrowicz – Dyrektor  ZPK w Wąsoszu zaprosił zebranych na turniej 
dzikich drużyn  piłki nożnej o puchar Burmistrza Wąsosza  organizowany w dniu 18 
sierpnia 2019r na stadionie w Wąsoszu. Ponadto  poinformował o planowanych 
w dniu 15 września 2019r. dożynkach gminnych w Lubielu zwracając się do sołectw 
o przygotowanie w miarę możliwości wińców i kompozycji dożynkowych. Ponadto 
poinformował, że  wspólnie z p. Burmistrzem planuje zorganizować w 2020r. 
w Wąsoszu dożynki powiatowe .Przeprowadzono już  w tej sprawie wstępne 
rozmowy z p. Starostą i  p. Wicestarostą Powiatu Górowskiego co spotkało się z ich 
aprobatą oraz deklaracją wsparcia finansowego na ten cel w przyszłorocznym 
budżecie.  

Następnie p. Burmistrz w imieniu Prezesa Stowarzyszenia „Orla Wąsosz” 
zaprosił  mieszkańców na mecz oldbojów  FC Barcelona, który odbędzie się dnia  1 
września 2019r na stadionie w Wąsoszu. Biletów wstępu  na ten mecz nie będzie ale  
będzie można nabyć cegiełki z których dochód przeznaczony zostanie na  leczenie w 
klinice  onkologii ”Przylądka Nadziei” we Wrocławiu.  Kolejna informacja Burmistrza 
dotyczyła  zawodów wędkarskich  o puchar Burmistrza Wąsosza,  które zaplanowano 
w  dniu 10  sierpnia 2019r.  w Rudzie Żmigrodzkiej, gdzie gmina zapewnia 
transport  na łowisko. Burmistrz poinformował również  o organizowanych dożynkach  

wiejskich w Chocieborowicach w dniu 31 sierpnia 2019r. Następna informacja p. 
Burmistrza dotyczyła  zakończenia I etapu remontu drogi w Drozdowicach Wielkich a 
w przyszłym roku będzie realizowany drugi etap.  W tym roku Gmina otrzymała 
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dotację na drogę, która połączy Górkę Wąsoską z Golą Wąsoską i ta droga do końca 
2019r zostanie  wykonana.  

Radna Ewa Dąbek – kiedy będzie realizowana  ścieżka rowerowa  przy ul. Kolejowej 
do byłej stacji PKP ? 

Pan Burmistrz -  właścicielem pasa drogowego i tego terenu jest  Generalna Dyrekcja 
Dróg i my  zadeklarowaliśmy współpracę i współfinansowanie  w tym zadaniu lecz 
dla Generalnej Dyrekcji priorytetowym zadaniem  jest przebudowa drogi DK 36 od 
Piskorzyny do Załęcza, ale to zadanie  mają uwzględnione w planach inwestycyjnych 
Mam nadzieję ,że będzie to realizowane bo mam obiecane przez panią Dyrektor 
Markowską . 
 
Pani Halina Emerle – Tubielewicz – sołtys wsi Zbaków Górny - podziękowała 
Burmistrzowi i Dyrektorowi Zespołu Placówek Kultury w Wąsoszu za zorganizowanie 
zabawy z animatorami  na boisku w Zbakowie Górnym. 
 
Pan Zbigniew Zapór – radny i sołtys wsi Bełcz Mały  – podziękował Burmistrzowi za 
uzupełnienie sprzętu o huśtawkę i zjeżdżalnię  na placu zabaw w Bełczu Małym . 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi  Chocieborowice – zapraszam zainteresowanych na 
dożynki w Chocieborowicach, które  rozpoczną się  mszą świętą o godz. 16.00 w 
dniu  31 sierpnia 2019r.. Przewidziana jest loteria fantowa oraz atrakcje dla dzieci 
oraz zabawa dla dorosłych. 
Czy jest szansa na remont drogi do Małych Chocieborowic ? 
 
Pan Burmistrz – tak w tej chwili zwróciliśmy się o przygotowanie map  bo chcemy 
ubiegać się o środki na remont tej drogi z Funduszu Dróg Samorządowych. 
 
 
Radny Chorostkowski  Jacek – prośba Dyrektora ZPK do sołectw  o  wykonanie 
wieńców dożynkowych na planowane dożynki gminne w dniu 15 września 2019r.  
jest trochę  późna ponieważ żniwa w tym roku były wcześniej i trudno będzie zebrać 
materiał do wykonania wieńców. 
 
Pan Eryk Aleksandrowicz – Dyrektor ZPK -  oczywiście każdy wie ,że trudno będzie 
wykonać wieńce ale to tez mogą być różnego rodzaju kompozycje , a przecież 
mieszkańcy wsi maja różna inwencje twórczą i mam nadzieję ,że uda się to 
zrealizować , a jeżeli  zrobiony zostanie wieniec to już chwała za to. 
  
Ad 20. Zamknięcie sesji.  
 
Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XI sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął 
jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


